La g i la j
La g i la j són dues grafies que poden representar el mateix so:


raja, gel, Gemma, màgic, jove

Per saber si has d’escriure g o j has de tenir en compte les regles següents:

g
j

davant de e, i
ginesta, geniva, gel
davant de a, o, u
jardí, joventut, juliol

Aquesta norma també s’ha d’aplicar als grups consonàntics tj, tg, dj:

fetge, platja, adjuntar
Hi ha, però, algunes excepcions. S’escriuen amb j:

• els grups -jecc- i -ject-:

injecció, injectar, adjectiu, objecte

• el verb jeure:

jec, jeus

• noms hebreus:
Jerusalem, Jesús, Jericó, Jeroni,Jehovà

• altres paraules:
majestat, jersei, jeroglífic, jerarquia (i derivats)
